
Til Teknik- og Miljøudvalget

Dialog om den kollektive trafik under VM i landevejscykling

På Teknik- og Miljøudvalgets møde den 15. november 2010 blev der 
fremsat ønske om, at Teknik- og Miljøforvaltningen undersøger, om 
der kan arrangeres hyppigere afgange med Metro og DSB S-tog i de 
dage verdensmesterskaberne i landevejscykling afvikles i København.

Forvaltningen vil gøre en aktiv indsats for, at byens borgere og gæster 
kan komme rundt i byen under begivenheden, og sætter alle sejl til i 
forhold til kommunikationen til byens trafikanter. Som led i dette 
arbejde er Metroselskabet, Movia, DSB S-tog og DSB-First inviteret 
til dialog om mulighederne for i fællesskab at skabe bedst mulig 
mobilitet for flest mulige under afviklingen af cykelløbet.

Den 13. december 2010 holdt forvaltningen det første og indledende 
møde, og alle ovennævnte trafikselskaber var repræsenteret. Formålet 
med mødet var at orientere om begivenhedens omfang samt drøfte 
muligheder for kapacitetstilpasninger og kommunikationsopgaven.

På mødet var der enighed om, at der med verdensmesterskaberne i 
landevejscykling følger en stor og spændende opgave. Hvad angår 
trafikafviklingen, ser trafikselskaberne muligheder for øget kapacitet. 
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Dette er særligt uden for myldretiden, hvor f.eks. ekstra vogne kan 
sættes i spil. DSB-First og Movia har tillige et potentiale for øget 
kapacitet i myldretiden. I forhold til kommunikation var alle partere 
enige om, at denne bør løftes i fællesskab.

Det blev aftalt, at parterne arbejder videre med mulighederne for 
kapacitetstilpasninger og kommunikationsopgaven i et tæt samarbejde. 
Efter aftale med Københavns Politi holdes politiet løbende orienteret. 

Når mulighederne for kapacitetstilpasninger og omlægning af 
buslinjeføringer er tilfredsstillende belyst gennem drøftelser med 
parterne, vil forvaltningen orientere udvalget herom – forventeligt april 
2011.


